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Svar på remiss av ”En mer effektiv tillsyn över 

socialtjänsten” (SOU 2024:25) 

 

Karlskrona kommun välkomnar att utredningen gjorts. Ämnet är 

betydelsefullt är viktigt och är föremål för både möjligheter men även 

frustration, vilket förklaras mer under kommentarerna till utredningens 

förslag nedan.  

Karlskrona kommun vill redan inledningsvis beklaga att utredning går emot 

vissa av förslagen kring ny socialtjänstlag som presenterades i SOU 

2020:47.  

 

Karlskrona kommun tillstyrker utan kommentar förslagen i  

9.4.1 samt 9.6 - 9.11. 

Övriga förslag, som inte kommenteras nedan, lämnas utan 

ställningstagande. 

 

Följande kommentarer lämnas kring utredningens förslag/bedömningar: 

9.2 Särskild avgift vid ej verkställda beslut 

Rättssäkerhetsaspekten som utredningen lyfter fram är inte relevant då 

anledningen till att beslut inte verkställs är att resurser saknas snarare än 

illvilja eller snålhet hos kommunerna.  

 

I det fall beslutsfattaren skulle anse att avgiften ska vara kvar, vill 

Karlskrona kommun föreslå att de avgifter som kommer in till staten bör 

’öronmärkas’ till utbildningsinsatser och liknande direkt riktade till landets 

kommuner, inom de riskområden som IVO ser vid sina tillsyner. På så sätt 

skulle avgifterna faktiskt bidra till en kvalitetsökning inom socialtjänsten. 

Detta förslag gäller samtliga de avgifter som föreslås i utredningens olika 

avsnitt.  

9.2.4 Särskild avgift kan inte användas vid ej behovsprövade insatser 
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Utredningen resonerar omfattningsrikt om svårigheter för IVO att följa upp 

olika aspekter av ej behovsprövade insatser. Karlskrona kommun menar 

att hela resonemanget delvis bygger på att utredningen antagit samma 

synsätt som IVO upplevs ha vid vissa tillsyner, nämligen att trots de 

resonemang som förs i kapitel 3 kring IVO:s roll och uppdrag samt 

socialtjänsttillsynens syfte, vägs ändå kvalitetsaspekter som inte står 

inskrivna i lag eller förordning in i resonemangen. Om riksdagen beslutar 

att en lag ska vara på ett visst sätt så finns ju enligt förutsättningarna i 

kapitel 3 tydligt uttalat vad som kan och ska tillsynas. Ytterligare 

problematisering är därför inte nödvändig.  

 

Karlskrona kommun vill därför understryka och betona det yttrande som 

redan lämnats till utredningen (s. 413 -14) av SKR:s expert i denna fråga.  

9.5.2 Kommunal anmälningsplikt vid allvarliga brister m.m. 

Förslaget är bra. Kombinationen av väl genomförd tillståndsprövning, 

anmälningsskyldighet och sanktionsmöjligheter är viktig för att säkerställa 

kvalitet inom vården av enskilda samtidigt som risken för 

välfärdsbrottslighet minskar. 

9.12 Utreda hur statlig kvalitetsgranskning skulle kunna införas… 

Förslaget är i grunden bra. Tillsynen av IVO upplevs idag av många 

kommuner som alltför detaljerad på ett omotiverat sätt där myndigheten 

uppfattas fastna i detaljer som inte direkt har med lagar och regler att 

göra. Detta menar Karlskrona kommun är en bidragande orsak till att mer 

lärandeinriktade tillsyner efterfrågas av så många kommuner. Karlskrona 

kommun vill också lyfta fram att orsaken kan ha att göra med att 

socialtjänstens juridik är komplex och raminriktad, så att även en 

tillsynsmyndighet kan ha svårt att dra gränsen för var den ska sluta 

tillsyna. En fråga som utredningen delvis missar men beslutsfattaren 

gärna får skicka med i det regeringsuppdrag som föreslås under denna 

punkt, är att IVO:s granskningar borde avgränsas hårdare än idag både 

avseende omfattning och detaljeringsgrad och istället lyfta fram områden 

för kvalitetsgranskning på ett bredare plan. En sådan omställning skulle 

gynna de som kommunernas verksamheter är till för mer än bara de 

förslag som utredningen lagt.   

10.3 & 10.4 i Konsekvensbeskrivningen  

Karlskrona kommun föreslår att de avgifter som kommer in till staten bör 

’öronmärkas’ till utbildningsinsatser och liknande direkt riktade till landets 

kommuner, inom de riskområden som IVO sett vid sina tillsyner. På så sätt 
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skulle avgifterna faktiskt bidra till en kvalitetsökning inom socialtjänsten. 

Detta förslag gäller samtliga de avgifter som föreslås i utredningens olika 

avsnitt.   

 

 


